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Текст:  Гордана Каурин

Овај пројекат подразумијева 
санацију и реконструкцију 
објекта Ц, изградњу новог 
објекта за проширење по-
стојећих капацитета и на-
бавку нове медицинске и 
немедицинске опреме. Од-
говарајући на питање СНСД-
овог посланика Дражена 
Врховца на сједници Народ-
не скупштине Републике Ср-
пске, када ће се кренути с ра-
довима, министар здравља и 
социјалне заштите Ален Ше-
ранић рекао је да је добро 
упознат с проблемима ове 

здравствене установе.
„Имао сам прилику да 
обиђем болницу и неопход-
но је хитно реаговати по 
овом питању. Стање је заи-
ста тешко, поготово на чет-
вртом спрату, инсталације су 
јако лоше и одавно дотраја-
ле. Влада РС се изјаснила по 
овом питању у септембру 
прошле године и прихватила 
је иницијативу приједорске 
болнице, што је подржано и 
од стране Града Приједора, 
а везано за реконструкцију 
и адаптацију овог болнич-
ког објекта и евентуално за 
доградњу још једног дијела, 

којим би се употпунио капа-
цитет саме Болнице“, навео 
је министар Шеранић. 
Он је нагласио да је Болница, 
након прихватања иниција-
тиве, задужена за припре-
му идејног рјешења самог 
пројекта реконструкције и 
адаптације са доградњом. 
По Шеранићевим ријечима, 
након прихватања идејног 
рјешења, Влада РС ће заду-
жити Болницу да изврши јав-
ну набавку, везано за радове 
који буду предвиђени путем 
идејног пројекта. 
„Након тога слиједи потпи-
сивање уговора, а потом и 

реализација самог пројек-
та“, нагласио је Шеранић. Он 
је истакао да је због лошег 
стања објекта, отежан бора-
вак пацијената, али и рад за-
послених.
Директор приједорске бол-
нице Андрија Вукотић истиче 
да је реконструкција хитна, 
поготово кровне конструк-
ције, која је у изузетно ло-
шем стању. Израда идејног 
пројекта је у току и с обзиром 
да се ради о врло комплекс-
ном пројекту, очекује да би 
требао бити готов за два до 
три мјесеца.
„Идејни пројекат ради За-

вод за изградњу града При-
једора. Када то завршимо, 
информацију просљеђујемо 
Влади Републике Српске, а 
када се све усвоји, Влада ће 
одобрити потребна средства. 
Реконструкција је веома бит-
на, стање је сваким даном 
све горе и горе, кров нам је 
јако лош већ двадесетак го-
дина. Прије мјесец дана смо 
имали велике проблеме с 
прокишњавањем. Потребна 
је хитна реконструкција, при-
је свега крова, који има 6. 500 
квадрата“, рекао је Вукотић. 

ИДЕЈНО РЈЕШЕЊЕ 
ДО ЈЕСЕНИ 

Реконструкција приједорске болнице приоритет

Влада Републике Српске прихватила је ини-
цијативу Болнице „Др Младен Стојановић“ за 
реконструкцију и модернизацију те здравст-
вене установе. Болница је задужена за израду 
идејног пројекта, који би, како се очекује,  тре-
бало да буде завршен за два до три мјесеца.  

Текст и фото:  Срна

Баћо је запослен у Бол-
ници “Др Младен Стоја-
новић” Приједор и, након 
успјеха у веома сложеним 
операцијама гигантске 
киле, објављених у једном 
од најреспектабилнијих 
некомерцијалних хирур-
шких часописа у свијету 
www.cureus.com, ове сед-
мице објављен је рад о ве-
ома ријеткој појави веза-
ној и за дерматологију. У 
припреми је и један рад у 
вези са пластичном и мак-
силофацијалном хирур-
гијом, гдје се у оба случаја 
релативно мала здрав-
ствена установа у малом 
граду показала дораслом 
великим здравственим 
центрима у развијеним 
земљама. 
“Имали смо луду срећу. 
Пет дана након операције 
пукнутог и запуштеног 
слијепог цријева са сто-
маком пуним садржаја, 
на рани се појавила нео-
бјашњива некроза коже 
која се рапидно ширила 
и била веома болна. Прво 
смо мислили да је инфек-
ција, али пацијент не реа-
гује на најјачи антибиотик 
који болница има, који 
сам ја за ово осам година 
дао свега три пута. Ту ноћ 
сам до пет ујутро тражио 
по литератури шта би то 
могло бити, јер по брису 
видимо да није бактерија. 
И нађем да је то аутоиму-
на реакција која се јавља 

код три до шест пацијена-
та у милион људи. Профе-
сор хирургије у Бањалуци 
којег смо консултовали 
није се сусрео с оваквим 
случајем, па сам онда 
консултовао дерматолога 
са ВМА у Београду. Каже: 
`Колега, гдје сте ви ово на-
шли, ја сам ово видио два 
пута за 30 година`”, говори 
Баћо за Срну. 
Он искључује антибиотик, 
укључује ударну дозу кор-
тикостероида и опоравља 
пацијента од стања које 
и највећи дерматолошки 
центри у свијету виде јед-
ном до два пута годишње 
и које се код оперисаних 
пацијената јавља једном у 
милион случајева /посто-
перативна пиодерма ган-
гренозум/. Седми дан па-
цијент одлази у Бањалуку 
на ВАК, терапију негатив-
ним притиском коју При-
једор нема, а која служи 
да се рана сузи и затвори. 
“Други рад је о опера-
цији вилице и лица након 
повреде флексом. Он је 
тренутно на кораку два 
од седам, колико подра-
зумијева процедура од 
слања до објављивања у 
коју су укључени експер-
ти из бројних области који 
раде разне провјере при-
је него садржај објаве”, 
појаснио је Баћо. 
Након учешћа на свјет-
ском конгресу опште 
медицине у Паризу у но-
вембру прошле године, у 
априлу ове године позван 

је у Минхен да презентује 
свој рад о операцији ги-
гантске киле иновативном 
методом. 
“Нисам могао да вјерујем 
да сам позван да одр-
жим предавање на 140. 
јубиларном њемачком 
конгресу хирурга, јер је 
то убједљиво најјачи скуп 
хирурга у Европи. Само из 
земље домаћина канди-
довано је неколико хиља-
да радова. На интернет 
страници конгреса била 
су само три рада о килама 
и један од њих мој. Пре-
давање сам одржао дру-
гог дана конгреса, на ње-
мачком језику, а рад сам 
писао на енглеском. Пре-
давање је било једно од 
пет најслушанијих, а то је 
дијелом и зато што су киле 
интересантне, највише хи-
рурга их ради, а ово је тех-
ника за најкомплексније 
случајеве /ТАР/. Нијемци 
су је сад стандардизовали 
протоколима уз додавање 
ботокса и фасциотензијом 
/БФТ/”, нагласио је Баћо. 
За учешће у минхенском 
конгресу који је трајао три 
дана онлајн и три уживо, 
гдје су предавања траја-
ла сваког дана од 8.00 до 
17.30 часова истовремено 
у 13 сала, добио је 36 бо-
дова за обнову лиценце, 
за шта је сваких четири 
до пет година потреб-
но скупити 48 бодова, те 
упознао колеге од Јужне 
Африке до Норвешке. 
“На међународном сим-

позијуму хирурга у Чач-
ку, у мају ове године, до-
живио сам да професор 
Медицинског факултета у 
Београду Маринко Жуве-
ла, највећи експерт нашег 
поднебља за киле, слика 
нашу операцију коју смо 
урадили прије скоро чети-
ри године. Професор Анд-
рија Антић тад ми је рекао 
да су они на Првој хирур-
шкој клиници у Београ-
ду до тада имали четири 
такве операције, а ја сам 
имам их три, што звучи 
невјероватно”, каже Баћо. 
На истом скупу упознао је 
професора абдоминалне 
хирургије Марка Мисере-
за из Белгије који га је пи-
тао с ким је радио те опе-
рације. 
“Кад год коме кажем с 
млађим колегом, Мило-
шем Митрићем, не вјерују. 
Па питају ко стоји иза нас. 
Нико. На то се странци нај-
више чуде, јер код њих су 
ти захвати резервисани за 
универзитетске професо-
ре, начелнике клиника и 
велике, развијене и позна-
те центре. Онда ми каже: 
ми смо, млади колега, на 
Западу мало размажени. 
Нас је богатство довело у 
ситуацију да се мање тру-
димо, мање се боримо, 
мање размишљамо, а ви 
сте у муци испекли занат 
и у недостатку оптимал-
них услова сами налазите 
боља рјешења”, закључио 
је Баћо. 

Град суфинансира 
публикације хирурга 

Станка Баће 

Град Приједор суфинансираће 
објављивање радова хирурга овда-
шње болнице Станка Баће у међу-
народним стручним публикацијама, 
након што је овај љекар специјалиста 
ранијим својим радовима већ постао 
познат и признат и изван граница БиХ, 
речено је Срни у Градској управи.

УСПЈЕХ У 
ОПЕРАЦИЈАМА 

ГИГАНТСКЕ КИЛЕ

Приједорски љекар (десно) стекао 
међународни углед
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Текст:  Б.  Мајсторовић

Посљедњих дана интензиви-
рани су радови на уређењу 
корита ријеке Милошевице. 
У ове радове биће утрошено 
око 3.200.000 КМ које је Влада 
Републике Српске обезбије-
дила путем кредита Европске 
инвестиционе банке. Циљ је 
да се околна насеља заштите 
од поплава. 

Мјештани Врбица и Тополика 
причају да се са поплавама, 

које услиједе након већих 
падавина, боре дуже од де-
ценије. Надају се да ће након 
уређења корита Милошеви-
це поплаве бити дио прош-
лости. 
„Видим да се нешто ради, 
очекујем да ће бити боље 
него што је било до сада“, 
каже један од мјештана. 
Извођач радова је прије-
дорско предузеће „Прије-
дорпутеви“. Директор овог 
предузећа Раденко Црного-
рац подсјећа да су уговор са 

„Водама Српске“ потписали 
у априлу, али да су због ви-
соког водостаја, са интензив-
ним радовима почели прије 
мјесец дана.
„Ми на терену радимо на 
првој дионици од непуних 
500 метара. Радимо земља-
не радове, припремне радо-
ве, чишћење корита ријеке, 
профилисање корита ријеке 
и припрема за пројектом де-
финисана рјешења облагања 
корита ријеке, те припрему 
за потпорни зид. Нашим уго-

вором дефинисано је 1.650 
метара и надамо се да ћемо 
у овој и идућој грађевинској 
сезони успјешно завршити 
радове“, рекао је Црногорац.
Из Јавне установе “Воде 
Српске” подсјећају да је за 
уређење корита Милошеви-
це, Влада Републике Српске 
обезбиједила 3.239.042 КМ 
путем кредита Европске ин-

вестиционе банке, у укуп-
ном износу од око 40 мили-
она КМ за наставак изградње 
мјера заштите од поплава у 
Републици Српској.
„У оквиру овог уговора, биће 
извршени радови уређења 
корита ријеке Милошевице 
од ушћа у ријеку Гомјени-
цу па узводно на дионици 

од 1.650 метара. Извођач 
је уведен у посао 3. априла 
2023. године, а рок за завр-
шетак радова је 525 дана од 
дана увођења у посао, плус 
365 дана гарантног периода. 
Пројектно рјешење уређења 
водотока ријеке Милоше-
вице предвиђа уређење у 
укупној дужини од 3,2 кило-
метра, од ушћа Милошеви-

це у Гомјеницу до Стевића 
моста, али је сада уговорено 
уређење прве фазе од 1.650 
метара, у складу са располо-
живим финансијским сред-
ствима на пројекту мјера 
заштите од поплава у Репу-
блици Српској“, навели су из 
„Вода Српске“.

СЛИЈЕДИ УРЕЂЕЊЕ РИЈЕКЕ ГОМЈЕНИЦЕ
Према програму Министарства пољопривреде, шумар-
ства и водопривреде РС, у наредном периоду ће на 
подручју Приједора бити реализована и мјера рекон-
струкције корита ријеке Гомјенице у дужини од четири 
километра. Из „Вода Српске“ наводе да је вриједност 
овог пројекта  око 6,4 милиона КМ и да је он у оквиру 
Програма интегралног развоја коридора ријеке Саве и 
Дрине који спроводи Јединица за координацију пољо-
привредних пројеката у оквиру ресорног министарст-
ва. Додају да ће на подручју Приједора, Јавна установа 
„Воде Српске“ изводити радове редовног одржавања и 
чишћења ријечних корита.

У ТОКУ УРЕЂЕЊЕ У ТОКУ УРЕЂЕЊЕ 
КОРИТА МИЛОШЕВИЦЕКОРИТА МИЛОШЕВИЦЕ

Вриједност радова око 3,2 милиона КМ

Текст:  Ведрана Нишевић

Служењем парастоса и 
полагањем вијенаца и 
цвијећа код спомен-ко-
стурнице у засеоку Ма-
цуре у Горњем Јеловцу, 
обиљежен је Дан сјећања 
на убијену и уморену дје-
цу од усташа у Независној 
Држави Хрватској. 
Парастос је служен код масов-
не гробнице гдје је сахрањено 
312 убијених Срба из Горњег 
Јеловца и околних села, међу 
којима је било 75 дјеце млађе 
од 14 година које су побиле 
усташе. Тих страшних време-
на добро се сјећа  Рада Расто-
ка која је те 1942. године изгу-
била дједа и сестру. 
‘’Тешко све то подносим. То 
су била страшна времена’’, 
рекла је кратко Рада, која и 
даље носи тежак терет успо-
мена на те трагичне догађаје. 
Испред масовне гробнице 
положени су вијенци и при-
служене свијеће, уз поруку да 
је Други свјетски рат највећа 
трагедија на овим простори-
ма. 
“Не бирајући средства, уста-

ше су убијале невину дјецу. 
То су поремећени умови које 
ми, нормални људи, не мо-
жемо да схватимо да се тако 
нешто може десити. Обавеза 
је о овоме говорити, његова-
ти културу сјећања и преноси-
ти како се не би заборавило 

и како би кад-тад дошло до 
неке осуде. Морамо стварно 
да се запитамо шта смо ми 
урадили протеклих деценија, 
наравно, и политички режим 
је све то заташкавао због тог 
неког немогућег братства и је-
динства, али мислим да и ми 
сносимо дио кривице зашто 
то бар кроз предања, усме-
ним путем, нисмо преносили 
нашим покољењима да се 
памти и да се више никада 
не деси’’, истакао је Данијел 
Егић, министар рада и борач-
ко-инвалидске заштите Репу-
блике Српске. 
Виктор Нуждић, вршилац 
дужности директора Репу-
бличког центра за истражи-
вање рата, ратних злочина 
и тражење несталих лица, 

навео је да преко 20.000 дје-
це евидентираних као жртве 
усташког терора у НДХ, гово-
ри о обиму масовности зло-
чина. 
‘’Огроман број њих никада 
није евидентиран нити ће 
бити, с обзиром на то да су 
побијене цјелокупне фами-
лије у Другом свјетском рату. 
Независна Држава Хрватска 
била је једина која је имала 
логоре за дјецу гдје су они 
убијани на најмонструознији 
начин који људски мозак ни 
дан-данас не може да схвати. 
Оно што је сигурно, да се зло-
чини над Србима нису преки-
нули у Другом свјетском рату, 
него су настављени и у Одб-
рамбено-отаџбинском рату. 
У Центру смо евидентирали 

преко 500 смртно страдале 
дјеце у том рату’’, истакао је 
Нуждић.
Он је додао да је тиме само 
настављена тенденција зло-
чина над Србима, те да све 
то даје додатну обавезу да 
се његује култура памћења и 
да институције РС докумен-
тују злочине. Заселак Мацу-
ре изузетно је важно мјесто 
у српској историји, али се о 
убијању људи и дјеце раније 
није много причало, рекао је 
Драгослав Кабић, изасланик 
предсједника Републике Ср-
пске. 

“Нашли су се људи који желе 
да укажу шта се овдје деша-
вало у Другом свјетском рату, 
да су Срби гинули, да су убија-
ни без метка и да су сва села 
на овом подручју страдала 
у том периоду. Надам се да 
ћемо показати и указати гене-
рацијама које долазе иза нас, 
шта се дешавало овдје и ка-
ква је српска историја’’, иста-
као је Кабић.
Помен је одржан у органи-
зацији Одбора за његовање 
традиције ослободилачких 
ратова Владе Републике Ср-
пске. 

ОБИЉЕЖЕН ДАН СЈЕЋАЊА НА 
УБИЈЕНУ ДЈЕЦУ У НДХ

Током офанзиве на Козару, 
од 68.000 заробљених бо-
раца и цивила, у концент-
рационе логоре Јасеновац, 
Јастребарско и Сисак одведе-
но је око 10.000 људи, те пре-
ко 23.000 дјеце која су умрла 
од болести, глади и жеђи, те 
убијана на најстрашније мо-
гуће начине.

Помен у Мацурама

Званичници и грађани на помену у Мацурама
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Текст:  Гордана Каурин

• Која ће законска рјешења 
из дјелокруга Вашег мини-
старства бити предлагана до 
краја године у Народној скуп-
штини Републике Српске?
- Министарство је, у складу 
са Годишњим планом рада за 
2023. годину, као приједлог 
за разматрање, у оквиру Про-
грама рада Народне скупшти-
не Републике Српске, упути-
ло, између осталог, и Закон о 
државним службеницима Ре-
публике Српске. Новим зако-
ном, посебна пажња биће по-
свећена дефинисању одредби 
које имају за циљ професио-
нализацију државне службе 
у свим областима управљања 
људским потенцијалима (за-
пошљавање, обуке, распо-
ред, оцјењивање, кадровско 
планирање, централни реги-
стар, дисциплинска и мате-
ријална одговорност, преста-
нак радног односа и друго). 
Значајне новине односе се 
на  унапређење рада држав-
не службе, првенствено кроз 
анализу, аналитичку процјену 
и градацију радних мјеста, те 
израду и употребу компетен-
ција у свим процесима, по-
чевши од процеса запошља-
вања у државну службу. Иако 
није био у програму рада На-
родне скупштине за ову годи-
ну, на трећој редовној сједни-
ци усвојен је Нацрт закона о 
допуни Закона о спречавању 
сукоба интереса у органима 
власти Републике Српске. У 
наредном периоду, и пријед-
лог истог закона биће упућен 
у процедуру доношења од 
стране НС РС. Министарство 
је у текућој години плани-
рало измјену и унапређење 
законских рјешења којима 
се уређује систем локалне 
самоуправе, и то: Закона о 
локалној самоуправи, Закона 
о службеницима и намјеште-
ницима у органима јединице 
локалне самоуправе и За-
кона о статусу функционера 
јединица локалне самоупра-
ве. Важно је споменути да је 
Главна служба за ревизију јав-
ног сектора РС у претходном 
периоду спровела ревизију 
учинка „Рад комуналне поли-
ције на одржавању комунал-
ног реда“, те упутила препо-
руке за унапређење области 
комуналне полиције Влади 
Српске и јединицама локал-

не самоуправе. Влада је до-
нијела Акциони план за спро-
вођење препорука ревизије 
и именовала интерресорну 
радну групу чијим радом 
координише Министарство 
управе и локалне самоупра-
ве. Задатак ове радне групе 
је да изврши анализу пропи-
са из области комуналне по-
лиције, те уколико резултати 
наведене анализе укажу на 
потребу измјене норматив-
ног оквира, предложиће да 
се приступи измјенама Зако-
на о комуналној полицији и 
евентуално других прописа 
које утичу на организацију и 
функционисање комуналне 
полиције. Још један стратеш-
ки документ чије доношење 
је планирано ове године је 
Стратегија обуке за службе-
нике и изабране званичнике у 
области локалне самоуправе 
за период 2023-2027. годи-
на. 
• Још увијек имамо 
доста неразвијених 
и изразито нераз-
вијених општи-
на у Републици 
Српској. Да ли 
радите план-
ски на уравно-
теженом раз-
воју?
- Министарст-
во пружа по-
себну подршку 
неразвијеним 
и изразито не-
развијеним једи-
ницама локалне 
самоуправе, у циљу 
смањења разлика у 
степену развијености и 
финансијског оптерећења 
у извршавању надлежно-
сти. Министарство, у складу 
са одредбама Правилника 
о критеријумима и поступ-
ку за додјелу финансијских 
средстава неразвијеним и 
изразито неразвијеним једи-
ницама локалне самоуправе, 
предлаже Влади Републике 
Српске додјелу финансијских 
средстава овим општинама. 
Наиме, поменутим Правил-
ником утврђују се критерију-
ми, услови и поступак за до-
дјелу финансијских средстава 
неразвијеним и изразито 
неразвијеним јединицама 
локалне самоуправе. У прет-
ходној години додијељено је 
3.000.000,00 КМ. Ова сред-
ства намијењена су, између 

осталог, за подршку произ-
водњи, извозу, оснивању 
и развоју малих и средњих 
предузећа, пољопривред-
ној производњи и руралном 
развоју, заштити животне 
средине, изградњи нових, 
реконструкцији и одржавању 
постојећих објеката комунал-
не инфраструктуре, здравст-
веној заштити становништва 
и помоћи социјално угроже-
ном становништву и бригу о 
младима, те за друге намјене 
ради локалног развоја и ефи-
касног извршавања послова 
јединице локалне самоупра-
ве. Министарство је, у складу 
са Правилником о суфинан-
сирању пројеката неразвије-
них и изразито неразвијених 
јединица локалне самоупра-
ве, подржало реализацију 
1 6 пројека-

та, у укупном 
износу од 300.000,00 КМ. 
Суфинансирање пројеката 
неразвијених и изразито не-
развијених јединица локалне 
самоуправе има за циљ да 
се допуне властити извори 
финансирања у процесу одо-
брених финансијских сред-
става код домаћих и међу-
народних организација који 
финансирају пројекте једи-
ница локалне самоуправе. 
Обезбјеђењем средстава за 
лично учешће општина у су-
финансирању пројеката до-
маћих и страних донатора, 
осигурала се реализација 16 
пројеката чија укупна вријед-
ност износи 1.544.635,26 КМ, 

што потврђује оправданост 
издвајања буџетских средста-
ва за ове намјене. У Буџету РС 
за 2023. годину, трансфери 
неразвијеним општинама из-
носе такође 3.300.000,00 КМ. 
Народни посланици усвојили 
су у јуну ове године Одлуку 
о критеријумима за оцјену 
степена развијености једини-
ца локалне самоуправе у Ре-
публици Српској. Усвојеном 
Одлуком, која садржи девет 
критеријума, утврђује се и 
метод путем којег се врши 
оцјена степена развијености 
јединица локалне самоупра-
ве у Републици Српској. Оцје-
на и праћење степена развоја 
јединица локалне самоупра-
ве један је од основних пред-
услова за обезбјеђење 
уравнотеженог развоја кроз 
развијање додатних механи-
зама подршке неразвијеним 
јединицама локалне самоу-

праве. Степен развијености 
подручја често је основни 

критеријум за додје-
лу средстава у циљу 

смањења економ-
ских, социјалних и 
других развојних 
неједнакости те-
риторијалних је-
диница.
• Који су нај-
битнији плано-
ви ове године у 
реформи јавне 

управе?
- Стратегија ре-

форме јавне управе 
спроводи се између 

осталог и реализа-
цијом Стратешког оквира 

за реформу јавне управе у 
БиХ и припадајућег Акционог 
плана. Мјере и активности 
предвиђене наведеним стра-
тешким документима пред-
виђене су да се реализују до 
краја 2027. године. Све пла-
ниране активности реали-
зују се на сва четири управна 
нивоа у БиХ, уз уважавање 
уставних надлежности како 
БиХ, тако и ентитета. Реали-
зација планираних мјера и 
активности планирана је кроз 
координацију успостављених 
спроведбених координаци-
оних структура за праћење 
процеса реализације рефор-
ме јавне управе у БиХ. У окви-
ру процеса реформе јавне 

управе, тренутно се спроводе 
активности које се односе на 
упућивање на разматрање и 
усвајање приједлога Зајед-
ничке платформе о принципи-
ма и начину имплементације 
реформе јавне управе у БиХ. 
Предметним документом 
који представља политички и 
правни оквир за сарадњу ор-
гана управе свих нивоа влас-
ти у процесу реформе јавне 
управе у БиХ, успоставиће се 
спроведбене структуре про-
цеса реформе јавне управе 
које представљају носиоце 
одговорности за координиса-
но спровођење реформских 
мјера, како на политичком 
тако и на институционалном 
нивоу. Након усвајања Зајед-
ничке платформе,  планирано 
је формирање међувладиних 
радних тијела, између оста-
лог и надзорних тимова, који 
ће координисати активности 
на реализацији мјера и актив-
ности реформе јавне управе 
у појединим реформским об-
ластима те који ће иницирати 
и предлагати пројектне при-
једлоге у појединим реформ-
ским областима којима се ре-
ализују активности планиране 
стратешким документима. У 
погледу даљих активности, 
планирано је и доношење 
Пословника о раду тијела 
одговорних за политичку и 
институционалну коорди-
нацију, те оперативно спро-
вођење активности процеса 
реформе јавне управе. У току 
текуће године, планирана је 
израда  приоритета за реа-
лизацију предвиђених мјера 
и активности из стратешких 
докумената, а по потреби 
провођење и активности које 
би имале за циљ ревидирање 
постојећег Акционог плана за 
реформу јавне управе у БиХ 
2020-2027. године. У склопу 
активности које се спроводе 
у процесу Европских интегра-
ција, обављају се припремне 
активности на реализацији 
6. састанка Посебне групе за 
реформу јавне управе између 
БиХ и Европске уније, те из-
раде планова реализације 
препорука које произилазе из 
наведеног  састанка.

Сенка Јујић, министар управе и локалне самоуправе у Влади РС

- Непокретна имови-
на је један од најважнијих 

и највреднијих ресурса којима 
располажу јединице локалне само-

управе. Ефикасним управљањем овом 
имовином, омогућава се спровођење јав-

них функција, задовољавање јавних потреба 
грађана и остваривање других друштвених и 

економских користи. Ревизија учинка управљања 
имовином, коју је спровела Главна служба за ре-
визију јавног сектора Републике Српске, указала 
је кроз примјере земаља у региону да стратешко 
управљање имовином утиче на повећање прихо-
да од имовине и то од 8% до 25% буџета једи-
ница локалне самоуправе. С тим у вези, један 

од стратешких фокуса Министарства упра-
ве и локалне самоуправе биће управо 

унапређење управљања градском, 
односно општинском непо-

кретном имовином. 

ПОДРШКА НЕРАЗВИЈЕНИМ И ИЗРАЗИТО 
НЕРАЗВИЈЕНИМ ЛОКАЛНИМ ЗАЈЕДНИЦАМА

„Задовољна сам оним што смо до сада урадили, динамиком рада и сарадњом са је-
диницама локалне самоуправе, Савезом општина и градова Републике Српске и оста-
лим партнерима. Наравно, увијек може боље, али се надам да смо испунили основни 

циљ, а то је бити на услузи грађанима“, наводи ексклузивно за „Козарски вјес-
ник“ министарка Јујић. 
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Текст:  Бранка Дакић

Енергетика је жила куца-
вица привредног развоја 
Републике Српске. Ова 
област значајно учествује 
у бруто-домаћем произ-
воду и развојна је шанса 
Српске. Међутим, све је 
мање стручњака из ове 
области, што може имати 
далекосежне посљедице 
по привредни развој Ре-
публике Српске.

“Ми смо недавно имали кон-
курс у ‘Електропреносу’, баш 
у оперативном подручју. На 
три мјеста електроинжење-
ра није се пријавио нико. 

Стартна плата за та мје-
ста је између 2.400 и 
2.500 КМ. ‘Елек-
трокра јина ’ 
је тражила 
пет елек-
т р о и н -
же њ е -
р а , 
н и с у 
и х 
могли 
наћи. 
Њ и -
х о в а 
стартна 
плата је 
око 2.000 
марака. На-
равно да те 
плате иду горе”, 

рекао је Срђан Мазали-
ца из Савеза енерге-

тичара Републи-
ке Српске.

У «Електро-
п р и в р е -

ди” од-
лучили 
су да 
з а п о -
с л е 
с в е 
ел е к -
т р о -

и н -
жењере 

који су 
били на 

списку Заво-
да за запошља-

вање, тако да на 

бироу готово да и нема овог 
кадра.
“Да би се побољшала пози-
ција дипломираног инжење-
ра електротехнике и струка 
које се баве енергетском 
дјелатношћу, ми у ‘Електро-
привреди Републике Српске’ 
размишљамо да стипендира-
мо дефицитарна занимања 
и да буду приоритет прили-
ком запошљавања”, истакао 
је Зоран Видовић, извршни 
директор за снабдијевање у 
“Електропривреди РС”.
Као једно од рјешења про-
блема, предлаже се да се 
занимање инжењер електро-
технике прогласи дефици-
тарним, али и да се студенти 
новчано стимулишу. 

Текст:  Б. Дакић

Њемачка ће од првог ав-
густа признавати возачке 
дозволе свих категорија 
из БиХ. Значиће то још 
већи одлазак професи-
оналних возача, којих је 
ионако мањак. 

Превозници су на мукама. 
Страхују да ће и преостали 
професионални возачи на-
пустити земљу и посао по-
тражити у иностранству, гдје 
су плате возача знатно веће 
него у БиХ. Кажу и да је овај 
проблем годинама изражен 

и да је за воланом камиона 
све више пензионера, јер 
радника нема ни за лијека. 
“Очекивати је у августу ог-
роман одлив професионал-
них возача, а ми већ имамо 
огроман проблем и дефицит 
са тим кадром. Не знам ко 
ће остати овдје и да ли ћемо 
имати довољан број младих 
возача, јер већ сада у многим 
певозничким фирмама возе 
пензионери, умјесто млади 
возачи”, рекао је Никола Гр-
бић, предсједник Удружења 
превозника за међународни 
и унутрашњи транспорт Ре-
публике Српске. 
У Привредној комори Репу-

блике Српске рјешење виде 
у мијењању законске регула-
тиве.
“Можемо говорити о оспосо-
бљавању возача, о покуша-
вању да их се задржи или да 
се привуку нови, кроз неке 
законске мјере, кроз разго-
вор са привредницима, да се 
прича о могућем повећању 

плата, како би се ти исти рад-
ници задржали у БиХ”, иста-
као је Дејан Рауш, портпарол 
Привредне коморе Републи-
ке Српске.
Одлив становништва про-
блем је са којим се БиХ одав-
но суочава. А, нико не нуди 
рјешење којим би се стало у 
крај овом тренду, упозорава 
економски аналитичар Зоран 
Павловић.
“Све то изазива незадовољ-

ство људи, који траже неке 
друге услове, нормалне за 
живот. Овдје смо у ситуацији 
да немамо нових инвестици-
оних пројеката”, додао је он.
Босну и Херцеговину у по-
сљедњих пет година напу-
стило је око 6.000 профе-
сионалних возача, а 1.400 
фирми пререгистровало је 
дјелатност у некој од земаља 
Европске уније.  

Тржишту рада недостаје електроинжењера
ПОЧЕТНА ПЛАТА 2.500 КМ, АЛИ НЕМА ЗАИНТЕРЕСОВАНИХ

Очекује се још већи одлазак 
професионалних возача
ПРЕВОЗНИЦИ НА 
МУКАМА: НЕЋЕ 

ИМАТИ КО ДА РАДИ

Подсјећамо, бх. грађани са А и Б положеном 
категоријом су са бх. возачком дозволом 
могли возити првих шест мјесеци боравка 
у Њемачкој. Након тога су морали преда-
ти захтјев за замјену дозволе. Споразумом 
двије државе, за наведене категорије није 
било потребно поновно полагање теоријског 
и практичног испита. Међутим, тај споразум 
се није односио на возаче Ц категорије и 
осталих категорија теретних возила, тако да 
су они морали полагати теоријски и практич-
ни дио како би добили дозволу у Њемачкој, 
а након нове одлуке то више неће морати.

 Грбић: За воланом камиона све више пензионера

 Плате у Њемачкој три пута веће него у БиХ
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Текст:  Гордана Каурин

Лијепа вијест за роди-
теље малишана који се  
боре са дијабетесом. 
Фонд здравственог оси-
гурања Републике Српске 
финансираће набавку 
сензора за континуирано 
мјерење шећера у крви 
дјеци до 18 година. 

Измјеном Правилника о 
условима и поступку за 
обезбјеђивање медицин-
ских средстава, предвиђено 
је финансирање сензора за 
очитавање континуира-
ног мјерења шећера који 
трају седам дана, као и 
оних у трајању од 14 дана, у 
зависности који буду препо-
ручени пацијентима. За сен-
зоре који трају седам дана, 
Фонд ће по осигуранику 
финансирати 52 комада 
годишње, док је за оне 
у трајању од 14 дана, 
предвиђено 26 кома-
да годишње. Портпа-
рол ФЗО РС Дарија 
Филиповић Остојић 
истиче за „Козарски 
вјесник“ да сен-
зоре предлаже 
специјалиста пе-
дијатар ендокри-
нолог, док Фонд 
на основу ље-

карског приједлога доноси 
рјешење и издаје налог за 
шестомјесечне потребе овог 
медицинског средства.
„Дјеца ће и даље, и поред 
сензора, имати могућност 
да у одређеној количини, о 
трошку Фонда имају и тра-
кице, што није својствено у 
другим земљама у региону. 
Ми смо оставили и ову мо-
гућност да унаприједи-
мо квалитет живота 

обољелима од дијабетеса. 
Годину дана континуирано 
разговарамо са представни-
цима удружења обољелих 
од дијабетеса. Задовољни 
смо том сарадњом, па и 
сензори су свакако продукт 
наших разговора“, наводи 
Остојићева. 

Фонд ће сензо-
ре у трајању 

од седам 
дана фи-
нансирати 
по цијени 
од 65 КМ 
по кома-
ду, а оне 
у трајању 
од 14 
д а н а , 
130 КМ 
по кома-

ду. 
С н е ж а -

на Чеко, 
в о л о н т е р 

у Удружењу 
д и ј а б е т и ч а р а 

Приједор, каже 
да су до сада роди-

тељи за набавку сензо-
ра издвајали мјесечно 250 

КМ, те да им је ово огромно 
олакшање.
„То је велики корак напријед 
и за дјецу и за само удру-
жење које броји више од 
2. 000 чланова, а од њих је 
више од 23 дјеце старости 
до 18 година. Прије неколи-
ко година покренута је ак-
ција под називом ‹Живот са 
мање боли› и набавка сензо-
ра управо то и значи. Дакле, 
олакшаће знатно и умањити 
бол пацијентима који су до 
сада морали стално да се 
боцкају иглом. Ово је заи-
ста од великог значаја за све 
нас“, каже Чеко.
Сензори, између осталог, по-
казују тренд кретања шећера 
и на тај начин се може преду-
хитрити хипогликемија или 
хипергликемија које могу 
довести до смртног исхода.

Текст:  Г. Каурин 

Електронске здравствене 
књижице сада важе нео-
граничено и осигураници 
ће их моћи користити и на-
кон назначеног рока, све 
док имају утврђен статус о 
обавезном здравственом 
осигурању. 

Из Фонда здравственог 
осигурања подсјећају да 
је првобитно рок важења 
електронских картица био 
пет година, потом је проду-
жен на 10, а сада су створе-
ни услови да рок важења 
буде укинут. Дарија Фили-
повић Остојић, портпарол 
ФЗО РС, истиче за „Козарски 
вјесник“ да је све дефини-
сано новим Правилником о 
поступку утврђивања својст-
ва осигураног лица, вођењу 
података у матичној евиден-
цији и електронској здравст-
веној картици, који је недав-
но почео да се примјењује. 
„Примијетили смо у прак-
си да осигураници веома 
често губе своју електрон-

ску здравствену књижицу. 
Апелујемо на осигуранике 
да их чувају, јер је то лични 
документ као и сваки дру-
ги и садржи личне податке 
осигураног лица. Заиста је 
веома важно да се опходе 
одговорно“, наводи Фили-
повић Остојић. 
У случају да дође до промје-
не личних података, осигу-
рано лице је дужно да у року 
од 15 дана пријави промјену 
надлежној пословници Фон-
да. Из Фонда напомињу да 
док не буде израђена нова 
картица, осигураном лицу 
се издаје потврда о здравст-
веном осигурању коју кори-
сти док не добије картицу.  

Трошкове издавања прве 
здравствене књижице сно-
си Фонд, а новим Правилни-
ком је, у складу са Законом 
о обавезном здравственом 
осигурању,   предвиђено да 
трошкови израде нове кар-
тице након поништавања 
оштећене, украдене или 
изгубљене картице или у 
случају промјене личних по-
датака, сноси осигураник. 
Дарија Филиповић Остојић 
подсјећа да у ситуацијама 
када осигурано лице ост-
вари право на здравствено 
осигурање у другој земљи, 
односно код другог носиоца 
осигурања, здравствену кар-
тицу треба да врати Фонду. 

ЕЛЕКТРОНСКЕ КЊИЖИЦЕ ВАЖЕ 
НЕОГРАНИЧЕНО

За родитеље брига мање - СЕНЗОРИ БЕСПЛАТНИ ЗА ДЈЕЦУ ДО 18 ГОДИНА

У СРПСКОЈ ОКО 600 ДЈЕЦЕ ДО 18 ГОДИНА 
БОЛУЈЕ ОД ДИЈАБЕТЕСА

Дјеца до 18 година, по новом Закону о обавез-
ном здравственом осигурању, ослобођена су 
плаћања партиципације за све услуге које спа-
дају у обавезно здравствено осигурање, док је 
раније било до 15 година. У Републици Српској 

има око 600 дјеце доби до 18 година обоље-
лих од дијабетеса типа један. 

 Илустрација

Снежана Чеко, волонтер у Удружењу 
дијабетичара Приједор

Фонд здравственог осигурања РС

 Илустрација

Текст:  Б. Дакић 

Двадесетак чланова прије-
дорског Мото-клуба “Отпи-
сани” одазвало се акцији до-
бровољног даривања крви. 
Међу њима је био и Алек-
сандар Шкорић, којем је ово 
први пут да дарује драгоцјену 
течност.
“Мислим да је то једна хума-
на и добра ствар и да сваки 
здрав човјек треба да дарује 
крв, јер тако можемо некоме 

спасити живот”, рекао је он.
Приједорски бајкери редовно 
се одазивају добровољном 
даривању крви. Знају да на 
тај начин могу помоћи онима 
чији су животи угрожени.
“Циљ нам је да анимирамо и 
млађе чланове у нашем клу-
бу. Два члана су сада први пут 
даровала крв и мислим да је 
то одличан помак”, истакао је 
Славко Врућинић, предсјед-
ник Мото-клуба “Отписани” 
Приједор.

"ОТПИСАНИ" У АКЦИЈИ 
ДОБРОВОЉНОГ 

ДАРИВАЊА КРВИ

Редовно дарују крв
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Текст:  Мира Згоњанин

Сви који ових дана раде на 
отвореном, на изузетно ви-
соким температурама, имају 
исти проблем. Како се за-
штитити током рада и при 
том не угрозити здравље. На 
удару су возачи, грађевински 
радници, комуналци, па и 
ми,  новинари. Уз лично сна-
лажење, пешкир око врата, 
капа или шешир на глави и 
обавезна флаша воде у руци, 
битно је и разумијевање  по-
слодовца. Тад је, по тврдњи 
радника, лакше трпјети и 
сунце које ових дана неми-
лосрдно пржи.
“Радно вријеме смо помјери-
ли, радимо од шест до три и 
правимо паузе, док вратимо 
машине на паркинг, то је већ 

три сата, тако да успијевамо 
да  те врућине мало избјегне-
мо. Увијек  у кабини имамо 
сок , хладну воду... То имају 
сви који овдје раде, тако да 
је засад добро“, каже возач 
Милан Праштало.
Врућинама покушавају да се 
прилагоде и послодавци. Не 
сви, али у предузећу „Унијат 
М“, увели су праксу  ранијег 
почетка радног времена. 
Раде краће и с више пау-
за. Тврде да дијеле судбину 
својих радника с којима су 

ових врућих дана заједно на 
градилишту.
 „Покушавамо редукцијом 
радног времена да избјег-
немо ове врућине, да мало 
раднике заштитимо од ових 
врућина, да не би дошло до 
неких нежељених проблема 

попут  боловања. Прошле не-
дјеље смо редуковали радно 
вријеме, ту праксу настаља-
мо и ове седмице и видјеће-
мо докад ће трајати овакво 
‘невријеме’“, прича Младен 
Унијат, власник и директор 
фирме „Унијат М“.
Из ресорних министарстава, 
рада и здравља, засад апел  
и препоруке да  послодав-
ци  прерасподијеле радно 
вријеме, јер у законодавству 
Републике Српске нису про-
писани минимални услови 

рада радника на отвореном 
под неповољним времен-
ским условима, какве су и 
велике врућине. У надлеж-
ном синдикату сматрају да 
је проблем што законом, али 
ни било којим  правилником 
или актом, није прописано 

које су то високе температу-
ре кад радници требају пре-
стати с радом. 
„Мислим да имамо 
велику потребу да 
првенствено пре-
ма Министарству 
здравља, а онда 
и рада, упутимо 
некакав апел 
за идућу љетну 
сезону. Већ има-
мо  припремљен 
акт како да 
заштити -
мо људе 
на овим 
в р у ћ и -
н а м а , 
да ли 
з а к о -
н о м , 
да ли 
п р а -
вилни-
к о м , 
б и л о 
к о ј и м 
актом. По-
стоје закон-

ски и подзаконски акти да 
се нешто уради, да се на тај 
начин послодавац обавеже 
да мора раднике да макне 
с врућине“, каже Драгана 
Врабичић, предсједник Син-
диката радника грађевинар-
ства и стамбено-комуналних 
дјелатности РС. Дакле, чувај-

те се. Препоруке стручњака 
схватите озбиљно, поготово 
послодавци и они који раде. 
Они други могу до ријеке, 
под неки сунцобран и мало 
хлада. Јер метеоролози нам, 
након неколико кишних мје-
сеци, најављују дуго топло 
љето. 

НИ ВОДА НИЈЕ СЛАТКА НА ПЛУС 40 

Врело љето не јења-
ва. И док једни спас 
од паклених врућина 
траже у хладу, у ку-
пању и одмору, дру-
ги морају да раде. Из 
ресорног министар-
ства само апел, не и 
законске препоруке 
да послодавци ор-
ганизују рад на плус 
40, температурама 
које ће нас прати-
ти и наредних дана. 
Апел стиже и од ље-
кара, јер превелико 
излагање сунцу и ви-
соким температура-
ма може бити врло 
опасно по здравље.

ВИСОКЕ ТЕМПЕРАТУРЕ ОПАСНЕ ПО СТАРИЈЕ, 
ХРОНИЧНЕ БОЛЕСНИКЕ, ДЈЕЦУ...

У међувремену нам ваља слушати и савјете ље-
кара. Озбиљни су када кажу да  паклене врући-
не могу значајно угрозити наше здравље. 
Поготово кад је ријеч о старијим, хроничним 

болесницима и посебно дјеци. Савјети су: мно-
го течности, воде пренствено, капа, шешир на 
главу, тешка хладовина... С првим симптомима 

топлотног удара, сунчанице, јавити се од-
мах љекару. 
„Најугроженији су дјеца, старије осо-
бе и хронични болесници. Мислим да 
људи већ знају, али ваља поновити, 
морамо заштитити главу, носити ше-
шире, капе, поготово дјеца и старије 
особе, узимати доста текућине, кожу 
мазати кремама које имају велику 
заштитни фактор. Треба и очи зашти-
тити сунчаним наочалама. Уколико 

осјетити прве симптоме сунчанице, 
не треба одуговлачити, већ одмах по-

звати хитну помоћ“, савјетује прима-
ријус др Азра Пашалић. 

Како преживјети паклене врућине?

Милан Праштало: - Почињемо раније, раније завршавамо

Драгана Врабичић: Законом није регулисано када престати с радом

Примаријус др Азра Пашалић: 
одмах потражити помоћ

Младен Унијат: редуковали радно вријеме
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Текст:  Зоран Совиљ

У oквиру “Приjeдoр-
скoг љeтa”, Oркeстaр 
хaрмoникa „Скaj Глoри“ 
oдржao je кoнцeрт у 
приjeдoрскoм пoзoриш-
ту и брojнoj публици 
пoдaриo oчeкивaнo 
дoбaр музички угoђaj. 
Рeпeртoaр je oбухвaтиo 
клaсичну, трaдициoнaл-
ну и фoлклoрну музику.

Приjeдoрски Oр-
кeстaр хaрмoникa 
„Скaj Глoри“ чинe 
млaди и тaлeн-
тoвaни зaљубљe-
ници у музику и 
умjeтнoст. Jeдaн 
oд њих je Aлeксa 
Цвиjић, кojи 
хaрмoни-
ку свирa 
чeтири, 
a у Oр-
кeстру 

je двиje гo-
динe. Oн 
кaжe дa oд 
мaлих нoгу 
вoли oвaj 
инструмeнт и 
дa ћe нaстaви-
ти музичкo 

oбрaзoвaњe дo зaвршeткa 
музичкe aкaдeмиje.
„Хaрмoникa мe oдувиjeк 
привлaчилa. Уписao сaм 
сe у музичку шкoлу и oтaд 
je пoчeлo мoje дружeњe 
сa oвим инструмeнтoм. 
Прoфeсoр Зeц мe учлaниo у 
oркeстaр и зaхвaлaн сaм му 
нa тoмe, jeр je тaкo мoj му-
зички пут дoбиo другaчиjи 
и пуниjи смисao“, истичe 
Цвиjић. 
Хaрмoнику, кao инструмeнт 
вeликих мoгућнoсти, oд 

дjeчaчких дaнa зaвo-
лиo je Mилaн 
Пaукoвић. Oн je 
у Oркeстру „Скaj 
Глoри“ чeтири гo-
динe и истичe дa 

je тo зa њeгa прe-
лиjeпo живoтнo 

искуствo.
„ O р -

кeстaр je ствaрнo нeштo 
прeлиjeпo. Пoрeд сви-
рaњa, дружeњe je тaкoђe 
нeштo штo je нeзaбoрaв-
нo и штo прoшируje 
нaшe и музичкe и људ-
скe видикe. Oчeкуjeм 

дa ћeмo сви кojи 
oстaнeмo у Oр-

кeстру, бити 
joш бoљи и 
дa ћe млa-
ди кojи 
дoђу, брзo 

нaпрeдoвaти“, кaжe Пaукo-
вић. 
Oснивaч Oркeстрa хaрмo-
никa „Скaj Глoри“ и њeгoв 
диригeнт, прoфeсoр Mилoш 
Зeц, нaглaшaвa дa je хaрмo-
никa инструмeнт кojи мoжe 
свe дa свирa, oд нaрoднe 
музикe дo пoп-рoкa и џeзa. 
Прoшлoнeдjeљни кoнцeрт 
зa вeћину члaнoвa Oр-
кeстрa биo je oпрoштajни.
„Oвo je  oпрoштajни кoн-
цeрт, гдje ћe 90 oдстo 

члaнoвa кojи су били oс-
нивaчи Oркeстрa 

‘Скaj Глoри’ дa нaс 
нaпустe. Taкo дa 
oстajу млaдe снaгe 
кoje ћe oпeт дa oб-
нoвe oркeстaр. У 
питaњу je смjeнa 

г e н e р a ц и j a . 
Oстaje сeдaм 

х a р м o -
н и к a ш a , 
дoвoљнo 

зa пoчeтaк. Oни су пуни 
вoљe, жeљe и стрa-
сти прeмa хaрмoници и 
гeнeрaлнo прeмa умjeтнo-
сти и култури. У сeптeмбру 
плaнирaмo рaдити прoмo-
циjу Oркeстрa и упис нo-
вих члaнoвa. Зa пoчeтaк дa 
дoбиjeмo седам нoвих, тo 
je вeћ пристojaн брoj кojим 
мoжeмo грaдити дaљe 
кoрaкe“, истичe прoфeсoр 
Зeц. Oн дoдaje дa ћe нoвe 
прoстoриje кoje су дoбили, 
нoви пoчeтaк учинити лaк-
шим. 

Oркeстaр хaрмoникa "Скaj Глoри"Oркeстaр хaрмoникa "Скaj Глoри"

СMJEНA ГEНEРAЦИJA И СMJEНA ГEНEРAЦИJA И 
OПРOШTAJНИ КOНЦEРTOПРOШTAJНИ КOНЦEРT

Њихови концерти праћени добром посјетом

Пaукoвић: - Свирaњe и дружeњe 
прoшируje нaм видикe

Цвиjић: - Хaрмoникa je вaжaн 
диo мoг живoтa

Зeц: - Mнoгo ћe нaм знaчити нoвe прoстoриje

Текст:  Ведрана Нишевић

Женска пјевачка група СКУД-а ”Др Младен 
Стојановић” приредила је концерт у прије-
дорској галерији. 
“Пјевале смо изворне пјесме из наших 
крајева, затим из Србије, Војводине и са 
Косова”, навела је Теодора Тодоровић, члан 
СКУД-а “Др Младен Стојановић” Приједор.
Из овог културно-умјетничког друштва наво-
де да је концерт био прилика да покажу све 
оно на чему раде чланови СКУД-а. 
“То је седам дивних дјевојака које већ дужи 
низ година раде у овој секцији и које су из-
разиле жељу да се по први пут покажу са 
цјеловечерњим концертом. Гости на кон-
церту били су чланови Тамбурашког оркес-
тра нашег друштва”, навео је Небојша Алек-
сић, секретар СКУД-а.
Концерт је одржан у оквиру “Приједорског 
љета”.

СКУД "Др Младен Стојановић"
ОДРЖАН КОНЦЕРТ ЖЕНСКЕ ПЈЕВАЧКЕ ГРУПЕ 

Текст:  В. Нишевић

“Петровдански сабор” у Буснови-
ма окупио је бројне мјештане овог 
и околних села. Поред домаћина, 
КУД-а ‘’Душан Пантелић’’, у бога-
том културно-умјетничком програ-
му учествовали су гости из Србије, 
Брезичана, Приједора, Саничана и 
Оштре Луке. 

‘’Били смо и прошле године. Увијек 
се радо враћамо у Буснове, а овај 
пут представили смо се Играма из 
Лесковца’’, рекао је Далибор Авра-
мов, члан КУД-а ‘’Шове’’ из Равног 
Села. 
Петровдански сабор одржава се 
већ шесту годину, а циљ је очу-
вање српске традиције. Организа-
тор је КУД ‘’Душан Пантелић’’ из 

ОДРЖАН "ПЕТРОВДАНСКИ САБОР" У БУСНОВИМАОДРЖАН "ПЕТРОВДАНСКИ САБОР" У БУСНОВИМА

OTВOРEНA ETНO-ИЗЛOЖБA 
"ЗЛATНE РУКE ПOTКOЗAРJA"
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ОДРЖАН КОНЦЕРТ ЖЕНСКЕ ПЈЕВАЧКЕ ГРУПЕ 

Текст:  Ведрана Нишевић

Народна библиотека 
„Ћирило и Методије“ 
организовала је у цент-
ру града манифестацију 
„Књигоманија“, која има 
за циљ прикупљање 
књига за Педијатријски 
одјел приједорске бол-
нице. Добру идеју су, и 
поред високих темпера-
тура, подржали бројни 
Приједорчани који су на 
трг дошли с најљепшим 
поклоном, књигом.  
‘’Сматрам да већина 

нас треба да се одазо-
ве оваквим акцијама и 
да покажемо другима 
како треба да се опходи 
према најмлађој попула-
цији. Свакако да треба да 
подржимо рад Народне 
библиотеке ‘Ћирило и 
Методије’ у свим њихо-
вим акцијама’’, рекла је 
Бојана Вученовић, в.д. 
директора Средњошкол-
ског центра Приједор. 
Из Болнице ‘’Др Младен 
Стојановић’’ наводе да 
им је донација књига од 
великог значаја. 

‘’Дјеца на хоспитализа-
цији су врло задовољна 
новим сликовницама. 
Имају велики репертоар 
и за едукацију, а то ће им 
бар мало олакшати бол-
ничке дане’’, додао је Ан-
дрија Вукотић, директор 
приједорске болнице. 

Из Народне библиотеке 
подсјећају да је недавно 
отворен “Библиотечки 
кутак” на Одјелу педија-
трије, те да сви који желе, 
могу у приједорској  би-
блиотеци оставити сли-

ковницу за малишане. 
‘’Константно прикупља-
мо сликовнице и књиге 
за ‘Библиотечки кутак’ 
који смо оформили на 
Одјелу педијатрије. Сва-
ки пут када буде ‘Књи-
гоманија’ ми желимо да 
повећамо фонд’’, додала 

је Гордана Вила, дирек-
тор Народне библиотеке 
‘’Ћирило и Методије’’, 
Приједор. 
“Књигоманија” је дио 
манифестације “Прије-
дорско љето”. 

ДАРУЈ СЛИКОВНИЦУ, ОБРАДУЈ ДРУГАРЕ
"Књигоманија" у организацији НБ "Ћирило и Методије"  

И млади и стари даровали сликовнице 

Текст:  З. Совиљ

Културнa сaрaдњa из-
мeђу хрвaтскoг oтoкa Крк 
и Приjeдoрa нaстaвљeнa 
je и oвe гoдинe. У oкви-
ру „Приjeдoрскoг љeтa“ 
oргaнизoвaнa je излoжбa 
фoтoгрaфиja Фoтo-клубa 
“Крк”, кoja дeтaљимa из 
свaкoднeвнoг живoтa 
oсликaвa нaшу ствaрнoст. 
Риjeч je o умjeтничким 
aмaтeрским фoтoгрa-
фиjaмa кoje су oбишлe 
мнoгe грaдoвe. 
Грaд Приjeдoр и нajвeћи 
хрвaтски oтoк Крк имajу 
нeштo зajeдничкo, a тo je 
љубaв прeмa култури и 
умjeтнoсти. Taкo je дoшлo 
дo сaрaдњe и у oквиру 
културнe мaнифeстaциje 
„Приjeдoрскo љeтo“, из-
лoжбoм сe пo други пут 
прeдстaвиo Фoтo-клуб 
„Крк“. Прeдсjeдницa oвoк 
клубa, Maриjaнa Кирa-
сић Нeкић, истичe дa 
умjeтничкa aмaтeрскa 
фoтoгрaфиja мoрa имaти 
душу и дoдaje дa ниje 
тoликo вaжнo кaквим сe 
aпaрaтoм фoтoгрaфишe, 
вeћ кaкaв oсjeћaj имa oнaj 
кo рукуje aпaрaтoм. 
„Oдлучили смo сe дa, и 

oвe гoдинe, пoкaжeмo 
стaнoвницимa Приjeдoрa 
кaкo изглeдa квaлитeтнa 
и умjeтничкa aмaтeрскa 
фoтoгрaфиja. Дрaгo нaм 
je штo смo успoстaви-
ли oвaкaв вид сaрaдњe. 
Дaнaс сe кaжe дa ниje 
вaжнo кaкву кaмeру, 
кaкaв фoтo-aпaрaт 
имaтe, вeћ штa стojи нa 
тoj фoтoгрaфиjи, кo je 
oнaj кo држи тaj фoтo-
aпaрaт. Док гoд чoвjeк 
будe упрaвљao oним штo 
oн фoтoгрaфишe, штa je 
мoтив тe фoтoгрaфиje, штa 
je пoрукa тe фoтoгрaфиje, 
oнo штo ми жeлимo прe-
ниjeти другим људимa, 
тo je битнo. Mи мoрaмo 
у фoтoгрaфиjи пoкaзaти и 
изaзвaти кoд глeдaтeљa 
eмoциjу. Eмoциja je бит-

нa. Aкo нeмa eмoциje, aкo 
нeмa нeчeгa oнoгa штo ми 
кao глeдaoци пoглeдaмo, 
видимo, нeштo нaс тaкнe 
у срцe, oндa тo ниje прaвa 
фoтoгрaфиja. Бeз oбзирa 
нa сву тeхнoлoгиjу, и дaљe 
je битнo кo стojи изa фoтo-
aпaрaтa“, истичe Кирaсић 
Нeкићева.
Пoкрoвитeљ дoлaскa 
Фoтo-клубa „Крк“ нa из-
лoжбу у Приjeдoр je Грaд 
Крк, штo дoвoљнo гoвoри 
o oзбиљнoсти сaрaдњe 
двиje лoкaлнe зajeдницe. 
У Грaдскoj упрaви кaжу дa 
je свaки oблик сaрaдњe и 
приликa дa сe нeштo нaу-
чи. 
„Oвaj нaчин сaрaдњe кojу 
oствaруjeмo с нaшим при-
jaтeљимa сa oтoкa Кркa, 
врлo je зaнимљив. Mи oд 

свaкoгa нeштo мoжeмo 
нaучити. Oни oвoм прили-
кoм  прeдстaвљajу свoje 
знaњe нaмa, a ja сe нaдaм 
дa ћeмo ускoрo ми бити 
њихoви гoсти нa Крку, 
пa дa ћeмo и ми њимa 
пoкaзaти штa, у ствaри, 
знaмo и рaдимo“, кaжe 
зaмjeник грaдoнaчeлникa 
Приjeдoрa Жaрко  Кoвaчe-
вић. 
Прeдвиђeнo je дa, крajeм 
oвe и пoчeткoм идућe 
гoдинe, прeдстaвници 
Приjeдoрa, мeђу кojимa 
ћe бити и Друштвo зa 
oчувaњe трaдициje, 
пoсjeтe Крк и прeдстaвe 
нaшe културнe вриjeднo-
сти. 

ФOTOГРAФИСAЊE КAO 
УMJETНOСT

Пoрeдeћи нeкaдaшњe 
и дaнaшњe вриjeмe, 
стaриjи Приjeдoрчa-
ни имajу зaнимљивo 
зaпaжaњe кaдa je у 
питaњу нaмjeнa фoтoгрa-
фиja. Oни истичу дa нeмa 
вишe кao нeкaдa, клaсич-
них фoтo-aлбумa у кojимa 
су брижнo порeдaнe 
шкoлскe успoмeнe, дje-
чиjи рoђeндaни и пoрo-
дичнa oкупљaњa. Дaнaс 
фoтoгрaфисaњe прeлa-
зи у умjeтничку фoрму, 
a улoгу нeкaдaшњих 
„пaпирнaтих“ aлбумa 
прeузeли су пaмeтни 
тeлeфoни, тaблeти и рa-
чунaри, кaжу нaши суг-
рaђaни. 

Излoжбa фoтoгрaфиja Фoтo-клубa "Крк"

‘’Били смо и прошле године. Увијек 
се радо враћамо у Буснове, а овај 
пут представили смо се Играма из 
Лесковца’’, рекао је Далибор Авра-
мов, члан КУД-а ‘’Шове’’ из Равног 
Села. 
Петровдански сабор одржава се 
већ шесту годину, а циљ је очу-
вање српске традиције. Организа-
тор је КУД ‘’Душан Пантелић’’ из 

Буснова, уз подршку мјештана.  
‘’Циљ нам је очување традиције 
и да научимо дјецу да то поштују, 
заволе и пренесу на своју дјецу’’, 
додала је Божана Дојчиновић, се-
кретар КУД-а ‘’Душан Пантелић’’ 
Буснови.
“Петровдански сабор” дио је ма-
нифестације “Приједорско љето”. 

ОДРЖАН "ПЕТРОВДАНСКИ САБОР" У БУСНОВИМАОДРЖАН "ПЕТРОВДАНСКИ САБОР" У БУСНОВИМА

Домаћини и гости побринули се за богат програм

Живoт испричaн фoтoгрaфиjaмa

ПOВEЗИВAЊE ЉУДИ И 
ФOTOГРAФИJA КРOЗ УMJETНOСT

Текст:  З. Совиљ

Нa Maлoм грaдскoм тргу oтвoрeнa je 16. 
eтнo-излoжбa „Злaтнe рукe Пoткoзaрja“, 
кoja сe, и oвe гoдинe, oргaнизуje у oкви-
ру „Приjeдoрскoг љeтa“. Tридeсeтaк 
излaгaчa прeдстaвићe рaдoвe руч-
нe изрaдe, a пoсjeтиoци ћe изaбрaти 
три нajљeпшe урeђeнa штaндa. Oргa-
низaтoри мaнифeстaциje су лoкaлнa 
упрaвa и Туристичкa oргaнизaциja, гдje 
истичу дa je циљ oкупљaњe ствaрaoцa 
нaрoдних рукoтвoринa, члaнoвa култур-
нo-умjeтничких друштaвa, удружeњa 
жeнa и eтнo-рaдиoницa дa зajeдничким 
нaступoм прeдстaвe aутeнтичнoст нaшe 
рeгиje. Eтнo-излoжбa „Злaтнe рукe Пoт-
кoзaрja“ je и прoдajнoг кaрaктeрa. 

OTВOРEНA ETНO-ИЗЛOЖБA 
"ЗЛATНE РУКE ПOTКOЗAРJA"
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Текст:  В. Нишевић

Први сабор Шврака у Је-
лићкој окупио је око 200 
људи. Сви они припадају  
великом породичном 
стаблу, а ово саборовање 
било је прилика да се 
неки од њих поново виде 
након 40 година.

Осамдесетшестогодишњи 
Ратко Шврака био је најста-
рији на сабору Шврака у Је-
лићкој. Емоције су га обузе-
ле, јер ово окупљање је, како 
каже, нешто најљепше што је 
доживио. 
‘’Памтим као дијете док је у 
Јелићкој прашина била, игра-
ли смо се туда. Ово је дивота 
и овако треба да се окупља-

мо’’, навео је Ратко. 
Први сабор Шврака окупио 
је и оне које је живот одвео 
далеко од завичаја. Неки 
своју родбину нису видјели 
деценијама, а нису жалили 
километре да дођу на ово 
дружење. 
‘’Срела сам људе које ни-
сам видјела преко 40 годи-
на. Хвала нашим Шврака-

ма који су се сјетили овога. 
Живим у Њемачкој, али сам 
специјално дошла због овог 
окупљања’’, рекла је Дренка 
Јосиповић. 
Ранко Шврака из Београда 
нада се да ће овај сабор бити 
организован и наредних го-
дина, јер то је прилика да се 
сва родбина окупи бар јед-
ном годишње. 
‘’Дуго нисам видио неке 
рођаке, сад сам их упознао и 
надам се да ћемо се још го-
динама оку-
п љ а т и ” , 
додао је 
Ранко. 
Органи-
затори 
о в о г 
н е с в а -
к и д а -
ш њ е г 
дру-

жења очекују да ће сабор 
Шврака прерасти у тради-
цију. 
‘’Ово је добар примјер за 
наше потомке, који треба да 
се што више састају, упознају, 
друже и наставе традицију. 
Надам се да се ћемо сље-
деће године окупити у још 
већем броју’’, рекао је Слав-
ко Шврака из Јелићке. 
Швраке су за ову прилику, у 
складу са традицијом, пекли 

вола, а упркос тропским 
врућинама, доброг рас-

положења није недо-
стајало. Стигло се и 
запјевати и заиграти.  
И срце завичајем ис-
пунити. 

Први сабор Шврака 
у Јелићкој 

ПОНОВНИ 
СУСРЕТ НАКОН 

НЕКОЛИКО 
ДЕЦЕНИЈА

МЛАДИ НАЈВЕЋЕ 
БОГАТСТВО

Мјештани села Јелићка и 
засеока Швраке кажу да 
су млади њихово највеће 
богатство. Остају на свом 
огњишту, стварају по-
родицу и не дају да ово 
село изгуби на значају. 

Ратко Шврака: срце му пуно

Текст:  Ведрана Нишевић

Око 40 тату мајстора 
из Швицарске, Њемач-
ке, Италије, Румуније, 
Колумбије, Шпаније и 
осталих земаља, окупи-
ло се у Спортској двора-
ни ‘’Младост’’ на првом 
фестивалу тетоважа. 
Прилика је ово била, 
како су рекли, да се 
склопе нова пријатељ-
ства, али и да покажу 
све што знају о тетови-
рању. 

“Чим смо дошли, видјели 
смо да је организација до-
бра. Веома угодно друш-
тво, пријатни људи, тако 
да смо уживали. До сада 
имам осам награда, пет 
првих мјеста. На овом фе-
стивалу радио сам четири 
велике тетоваже’’, рекао 
је Харис Сарајлић, тату 
мајстор из Сарајева.
Овај фестивал од великог 
је значаја за све умјетни-
ке, сматрају приједорски 
тату мајстори. 
‘’Све колеге које су биле 
на Фестивалу, врхунски су

Текст:  Т. Мандић

Традиционални “ША фест”, 
меморијални фестивал по-
свећен приједорском умјет-
нику и музичару Далибору 
Поповићу Микши, биће одр-
жан од 26. до 29. јула у При-
једору.
Фестивалска дешавања, и 
ове године, одиграће се на 
више локација у Приједору, 
уз мање измјене концепта.
“У петак и суботу, 28. и 29. 
јула, у Љетној башти у “ША 
лајв” програму наступају ве-
лике регионалне звијезде. 
Рок и реге вече у петак ре-
зервисано је за “Ритам нере-
да”, “Гоблине”, “Зостер”, “Дел 
Арно” бенд и “Свемирка”. У 
суботу, на рап и трап вече-
ри,  наступају Сенидах, Ђорђе 
Чаркић Клинац, Бојана Вунту-
ришевић, Андра Кидо и при-
једорској публици већ добро 
познати “Војко В”, саопштили 
су организатори.
Љубитеље електронске му-
зике очекују наступи свјетски 

познатих ди-џејева у “Елек-
тро парк” зони фестивала у 
Старом граду  а на овом «ША» 
наступиће Фернанда Мар-
тинс, “Грамофонџије”, Марта  
Габровсек, Дејан Милићевић, 
Младен Томић, Инис, Марко 
Милосављевић и Данијел Ке-
вић.
Љетна башта биће позорни-
ца и за ‹ША стенд-ап’ и ‘ША 
театар’. У сриједу, 26. јула, 
за смијех ће бити задужен 
Драган Маринковић Маца 
са својим стенд-ап наступом, 
док ће дан касније на овој до-
бро познатој отвореној сцени 
наступити глумци Никола Ра-
кочевић и Миодраг Радоњић 
са представом “Аудијенција” 
Југословенског драмског по-
зоришта из Београда.
Осим предводника „Лајв 
стејџа“, попут култних бендо-
ва “Ритма нереда”, “Гоблина” 
и “Зостера”, као што су нас 
прошле године изненади-
ли доласком Констракте, на 
главном фестивалском стејџу 
овог пута ексклузивно ће на-

ступити још једна велика ре-
гионална звијезда - Сенидах. 
“ША тим” позвао је још јед-
ном, публику да прати обја-
ве на њиховим друштвеним 
мрежама, како би на врије-
ме обезбиједили улазнице 
за овогодишње окупљање у 
Приједору.
Генерални покровитељ «ША 
феста»је Кабинет предсјед-
ника Републике Српске, а по-
кровитељ Град Приједор.
Приход од Фестивала усмје-
рава се у Фондацију „Дали-
бор Поповић Микша“, која 
подржава талентоване умјет-

нике и њихов ауторски рад.
Ни ове године неће изо-
стати „Ша улица“. У град-
ском шеталишту, у сарадњи 
са Музејом Козаре, биће 
постављена изложба „Из 
Приједора“, која је приказ 
најзначајнијих и савреме-
них ликовних стваралаца 
града. На Малом градском 
тргу смјестило се велико из-
ненађење за најмлађе по-
сјетиоце Фестивала – „Ша 
кидс“ са „Хаос мајсторима!“ 
Двије вечери тријумфа игре 
и магије биће на распола-
гању посјетиоцима потпуно 
бесплатно.

ПРИЈЕДОР СПРЕМАН ЗА ЧЕТВРТИ ША ФЕСТ
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Текст:  Д. Совиљ

Песимистичне прогнозе 
које су се могле чути то-
ком прољећа, на љето 
су се оствариле. Годи-
на је изузетно лоша за 
пчеларе, како у цијелој 
Републици Српској, тако 
и у Приједору. Меда 
у кошницама има тек 
толико да пчеле пре-
живљавају на њему.

Пчелари не памте да су мо-
рали прихрањивати пчеле 
усред љета. Међутим, лоше 
временске прилике и слаб 
принос, натјерали су их на то. 
Више и не размишљају о за-
ради, већ о томе да сачувају 
пчелиња друштва. 
“Препоручио бих пчеларима 
да обрате пажњу на храну, 
јер већ је треба помало до-
давати и стимулисати пчеле 
како би оне легле ново ле-
гло, за нову сезону. Меда ће 
ове године мало бити за нас. 
Боримо се да пчеле опстану, 
морамо их очувати да буду 
здраве, да их оспособимо 
квалитетном храном”, рекао 
је Ђуро Кунић, предсједник 
Удружења пчелара “Прва 
пчела”, Приједор. 
Багрем је у потпуности под-
бацио, медобрање је било 

јако лоше, а кише су прати-
ле и липу и кестен. Да се у 
данашње вријеме све теже 
бавити пчеларством, свјесни 
су и у Друштву пчелара Нови 
Град.  
“Приноси задњих година 
су јако слаби и долази у 
питање рентабилност 
бављења овом дјелат-
ношћу. Ја не трчим за 
неким профитом, по-
чео сам се бавити овим 
искључиво из љубави 
према пчелама. Међутим, 
све је теже, јер је скупа опре-
ма и лијечење пчела, скупа 
јесења и прољетна прихрана, 
а резултати су, уз климатске 
промјене, јако лоши”, рекао 
је Милош Оџић, предсједник 
Друштва пчелара Нови Град. 
У изјаву за Срну, он је рекао 
да пчелари и даље треба да 
прихрањују пчеле, поготово 
млада пчелиња друштва. 
“Јул је посљедњи мјесец пче-
ларске године кад почињу 
припреме за зиму и наредну 
годину, и кад је битно обез-
биједити довољно хране”, 
нагласио је Оџић. 
У Удружењу “Прва пчела” 
ових дана комплетирају до-
кументацију за локалне и ре-
публичке подстицаје, који из-
носе до 6 КМ по кошници за 
град, а до 10 КМ за републич-
ки ниво. Од стотињак члано-
ва овог удружења, право на 

под-
с т и -
цаје остварује њих око 70. 
Међу њима је и Станко Бал-
тић, пчелар из Горњих Орло-
ваца, који има 15-ак кошни-
ца.
“За пчеларство сам се одлу-
чио по одласку у пензију, на-
дајући се да ћу да допуним 
кућни буџет. Међутим, годи-
не су све лошије, ми пчела-
ри опстајемо, а подстицаји 
су недовољни, у односу на 
број пчела или друштава које 
треба да пријавимо”, сматра 
Балтић.  
С њим се слаже предсједник 
Удружења “Прва пчела”.
“Замолио бих надлежне, 

како 
л о -
калне, 
т а к о 
и репу-
бличке, да 
нам изађу у 
сусрет и по-
могну пчела-
рима, да испо-
штују правилнике 
које су већ донијели и, ако је 
могуће, да повећају буџет, 
јер је година уистину тешка”, 
истиче Ђуро Кунић.
Због лоших приноса и по-
скупљења репроматеријала, 
за очекивати је поскупљење 
меда. На нивоу Удружења 

пче-
лара 

“Прва 
п ч е -

ла” још 
у в и ј е к 

није било 
говора о новој цијени, која је 
досад по килограму износи-
ла 20 КМ, али у другим гра-
довима најављују да би она 
могла да се креће од 25 до 
30 КМ. 

Од лошег прољећа, још горе љето

ЈЕДАН ОД НАЈЗНАЧАЈНИЈИХ 
ОПРАШИВАЧА

Пчеле опрашују скоро три четвр-
тине свих биљака, од којих се произ-
води 90 одсто свјетске хране. Трећина 

свјетске производње хране за-
висна је од пчела, односно сва-

ка трећа кашичица хране је 
зависна од опрашивања.

ПЧЕЛАРИ ПРИХРАЊИВАЊЕМ ПЧЕЛАРИ ПРИХРАЊИВАЊЕМ 
СПАСАВАЈУ ПЧЕЛЕСПАСАВАЈУ ПЧЕЛЕ

Око 70 чланова Удружења “Прва 
пчела” остварује право на подстицаје 

мајстори и раде одличне 
тетоваже. Драго ми је што 
смо се сви окупили на јед-
ном мјесту’’, навео је Ђорђе 
Грујић, тату мајстор из При-
једора.
Да би се могло ући у свијет 
тетовирања, осим талента 

потребна је опрема. Фести-
вал тетоважа прилика је и да 
се укаже на хигијену током 
тетовирања, значај и квали-
тет опреме.
‘’Углавном су боје најбит-
није. Боје, игле и машине, 
то су те неке основне ства-

ри. Све остало је козметика. 
Боје су претежно америчке. 
Имају оне доста дистрибу-
тера, а игле су из Пољске и 
Кине’’, рекао је Зијад Мура-
товић из  ‘’Зикс тату шопа’’, 
Сарајево. 
Горан Јефтић, тату мајстор 

из Приједора, рекао је да су 
мајстори тетоваже радили 
неуморно сатима.
“Овај догађај је окупио тату 
умјетнике и обожаватеље 
тетоважа из цијелог свијета, 

како би прославили умјет-
ност тетовирања’’, рекао је 
Јефтић.
Носилац Фестивала било је 
Спортско удружење мотоци-
клиста ‘’Новац’’,   Приједор. 

ОДРЖАН ПРВИ "БАЛКАН ТАТУ ЕКСПО"

Велики број мајстора тетоваже на једном мјесту 

Приједорчани који гаје љубав према тетоважама, 
посјетили су Фестивал и упознали тату умјетнике из 
других градова. Разгледали су и опрему која се ко-
ристи за тетовирање. Боје, игле и машине су основ-
но, све остало је козметика, поручују тетоважери. 

Тату мајстори радили разне тетоваже
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Текст и фото:  СРНА

Тродневним демо турама 
под називом “Осјети Ко-
зару, истражи Поткозарје” 
завршен је пројекат “Feel 
Kozara - EXPLORE” који је 
Развојна агенција града 
Приједора “Преда” реа-
лизовала у протеклих го-
дину и по дана, а који је 
унаприједио, зановио и 
објединио туристичку по-
нуду Националног парка 
“Козара” и пет локалних 
заједница подно ове пла-
нине. 

Борис Срдић из ове агенције 
рекао је новинарима да је у 
питању подршка малим и 
средњим предузећима за 
опоравак од економских по-
сљедица пандемије ковид 
19, те да је циљ пројекта обје-
динити туристичку понуду 
свих припадајућих подручја 
планине Козаре и директним 
мјерама поспјешити сектор 
туризма и угоститељства. 
Милена Гњатовић Симато-
вић из агенције “Преда” изја-

вила је да је пројекат имао 
двије основне линије – уна-
пређење туристичких услуга 
Националног парка “Козара” 
и директна помоћ за мала и 
средња предузећа у области 
угоститељства и туризма гдје 
је 20 субјеката добило опре-
му вриједну до 3.000 евра по 
властитом избору, а седам 
дегустациона мјеста за про-
моцију локалних произво-
да попут ракије, сира, меда, 
вина и цицваре.
“Нови туристички производ 
Националног парка ‘Козара’ 
је апликација за приказ Бит-
ке на Козаре у виртуелној 

стварности и мултимедијал-
на опрема за Меморијални 
музеј на Мраковици и три 
инфлуенсерска мјеста - врата 
на улазу у Јанковића кућиш-
те, љуљашка на видиковцу на 
путу од Козаре ка Градишци 
и тунела код шуме у близини 
споменика”, рекла је Гњато-
вић Симатовић.
Према њеним ријечима, за 
учеснике из области угости-
тељства и туризма органи-

зоване су едукације ради 
јачања интерних капацитета, 
обуке за зелене дестинације, 
предавања из дестинацијског 
маркетинга и менаџмента, а 
њих десет добило је инфо-
киоске за мјерење задовољ-
ства корисника одакле се ин-
формације обједињавају на 
заједничкој платформи.
“Сарадња је покренута у 
претходном пројекту ‘Feel 
Kozara’, а сада је у пројекту 
‘Feel Kozara - EXPLORE’ интен-
зивирана у тежњи стварања 
заједничке, јединствене ту-
ристичке понуде поткозарске 
регије. Досад то није било 

случај. Сви су радили поје-
диначно, постојале су мале 
иницијативе, али неувезане. 
Сад је по први пут кренуло 
увезивање. Истина, то су све 
мали кораци, али се мора од 
нечега кренути”, навела је 
Гњатовић Симатовић. Учес-
ници и корисници бирани 
су у сарадњи са туристичким 
организацијама Новог Града, 
Козарске Дубице, Костајнице 
и Градишке, као и Развојном 

агенцијом Градишка. Ната-
ша Савановић из “Преде” 
рекла је да су демо туре то-
ком три дана реализоване у 
свим укљученим локалним 
заједницама и у Национал-
ном парку “Козара” и да, 
осим тога што представљају 
завршницу пројекта, оне су 
и нов производ, дају бројне 
и разноврсне комбинације 

природног богатства, кул-
турно-историјског насљеђа и 
гастро понуде. Пројекат “Feel 
Kozara - EXPLORE” вриједан 
је 427.810 КМ и дио је про-
грама EU4Business Recovery 
који заједнички финансирају 
Европска унија /с 13 милиона 
евра/ и Њемачка /са 700.000 
евра/, а имплементирају ГИЗ, 
ИЛО и УНДП.

Завршен пројекат "Feel Kozara - EXPLORE"Завршен пројекат "Feel Kozara - EXPLORE"

ПЛАНИНА ОБЈЕДИНИЛА ТУРИСТИЧКУ ПОНУДУ ПЛАНИНА ОБЈЕДИНИЛА ТУРИСТИЧКУ ПОНУДУ 
ПЕТ ОПШТИНА И ГРАДОВАПЕТ ОПШТИНА И ГРАДОВА

ОТВОРЕНИ РЕНОВИРАНИ БУНГАЛОВИ

На Козари су отворена два реновирана бунгало-
ва у оквиру пројекта “Посјети Козару - истражи”. 
Милена Гњатовић Симатовић из “Преде” рекла 
је да је један бунгалов завршен у цијелости, а да 
ће други бити завршен до краја мјесеца. “Надам 
се да нећемо стати на овоме. Сада смо имали 
средства за реновирање које је било неопходно, 
јер су бунгалови због старости дотрајали и при-
лично су били девастирани. Настављамо радити 
на развоју, не само смјештајних капацитета, него 
генерално туристичке понуде”, рекла је Симато-
вићева новинарима на Козари. 

В.д. директора “Преде” Александар Дрљача и 
директор НП "Козара” Божидар Николетић
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Текст:  М. Богун

Државно првенство БиХ у 
дисциплини cross contry, 
одржано у Градишци, било 
је у знаку бициклиста БК 
“Козара Приједор”. Двије 
златне, двије бронзане, чет-
врто и пето мјесто биланс је 
момака “Козаре”. Синиша 
Лукић је девети пут освојио 
титулу државног шампи-
она, а овај пут у Elite U 23 
категорији. Филип Тубин, 

млађи кадет, супериорно је 
одбранио прошлогодишњу 
титулу. Кадет Лука Џевер 
освојио је бронзу, као и 
Никола Стојнић (Мастер 
категорија). Алекса Крнета 
је четврти, а Иван Добрић 
пети. Подсјетимо да је, при-
је осам дана, на “Serbia Epic 
Series”, Тубин освојио злато, 
Џевер сребро, а Лукић 30 
бодова за свјетску листу. 
На Купу Србије Тубин је био 
први, а Џевер трећи.

Текст:  Д. Стојнић/info-prijedor.ba

“Звездин караван” стиже сутра у При-
једор, а фан-зона ће бити постављена 
од 18 до 21 час на Тргу мајора Зора-
на Карлице. Приједорчани ће имати 
прилику да постану чланови овог клу-
ба или да обнове чланство те се фото-
графишу са пехаром Лиге шампиона 
и пехарима Суперлиге и Купа Србије. 
Приједор је прошле године оборио 
и још увијек држи рекорд “Карава-
на” са 350 учлањених. Портпарол 
Фудбалског клуба “Црвена звезда” 
Миљан Милошевић рекао је да “Зве-
здин караван” трећу годину долази у 
Републику Српску, а другу годину за-
редом у Приједор.

“’Звездин караван’ обилази вели-
ки број мјеста у Републици Српској, 
Србији и Црној Гори. Носи са собом 
дуплу круну, коју је освојила ‘Црве-
на звезда’ протекле сезоне те пехар 
из Барија, све са циљем да се што 
више приближимо нашим навијачи-
ма, па тако и онима у Приједору. Да 
осјете да је ‘Звезда’ тамо гдје су и 
они, а не само у Београду и да имају 
прилику да се сликају са овим пре-
стижним трофејима”, рекао је Мило-
шевић и додао да током “Каравана” 
примјећује велику љубав навијача из 
Српске према ФК “Црвена звезда”. 
Докажимо своје звездаштво на дјелу 
- поручују из звездиног навијачког та-
бора у Приједору!

Текст:  М. Богун

Традиционална утакмица из-
међу екипа “Стари”- “Млади” 
на стадиону “Пољана” Ом-
ладинског фудбалског клуба 
“Берек”, завршена је нерије-

шеним резултатом 2:2. Два 
гола за “Младе” постигао је 
Куртовић, а за “Старе” стрије-
лац је био Фикрет Мурић-
Дид. “Млади” су добили и 
побједнички пехар, а имали 
и наклоност судије који није 

примијетио да имају играча 
више. Стари играчи су, лије-
пим потезима, подсјетили на 
дивне генерације ОФК “Бе-
рек 1975”. Стадион “Пољана” 
засијао је овом приликом 
у пуном сјају, захваљујући 

клупским ентузијастима који 
су, због гостију из дијаспоре, 
неуморно радили протеклих 
дана. Свлачионице, клупске 
просторије и трибине, у ран-
гу су клубова вишег нивоа. 
Нова управа, Стручни штаб 

(Небојша Шодић - Самир Зу-
лић) играчи и навијачи желе, 
по други пут, остварити пла-
сман у виши ранг такмичења 
- Регионалну лигу.

ЗЛАТО ЛУКИЋУ И 
ТУБИНУ, БРОНЗА 

ЏЕВЕРУ И СТОЈНИЋУ

"ЗВЕЗДИН КАРАВАН" "ЗВЕЗДИН КАРАВАН" 
ДОЛАЗИ У ПРИЈЕДОР ДОЛАЗИ У ПРИЈЕДОР 

СКЕЛАРИ ЧУВАЈУ ФУДБАЛСКУ ТРАДИЦИЈУ
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АПЕЛ ЗА РАЦИОНАЛНУ ПОТРОШЊУ ВОДЕ
Поштовани суграђани,
У протеклих неколико дана евидентно је повећање потрошње воде од стране станов-
ништва, што је и разумљиво, имајући у виду високе температуре  и повећан број ста-
новника у овом периоду године. Међутим, масовна нерационална потрошња воде, као 
што је залијевање пољопривредних усјева, прање површина и слично, у овим условима 
може проузроковати недостатак воде за снабдијевање једног дијела наших потрошача. 
"Водовод" Приједор, у сарадњи са Хигијенско-епидемиолошком службом Дома здравља 
у Приједору, врши редовну контролу квалитета воде у централном градском водоводу, у 
локалном водоводу Доња Драготиња и у водоводном систему Црно врело. Све анализе 
показују да је вода здравствено исправна и доброг квалитета. 
Овим путем апелујемо на наше потрошаче да воду користе савјесно и рационално, како 
бисмо у овом кризном периоду обезбиједили воду за све наше суграђане. Несавјесне 
потрошаче упозоравамо да се не упуштају у недозвољене радње неовлаштене потро-
шње воде и да у таквим случајевима слиједе казне које износе и по неколико стотина 
КМ. 
                                                                            
С поштовањем!         

Управа 
„ВОДОВОД“ а.д. Приједор        

Текст:  КВ

У Меморијалном центру Ка-
мичани обављен је вјерски 
обред и одржана колектив-
на џеназа за двије особе 
бошњачке националности, 
страдале у протеклом рату. 
Вјерски обред предводио 
је поглавар Исламске зајед-
нице у БиХ, Хусеин ефендија 

Кавазовић, а клањању џеназе 
присуствовао је велики  број 
грађана и представника Ис-
ламске заједнице. Ове го-
дине, колективну џеназу 
пропратили су и едукатавни 
садржаји, као и вјерске актив-
ности.  Остаци жртава, након 
заједничког испраћаја, уко-
пани су у насељима Скела и 
Хамбарине.

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
122
124
123

1185
125

Дом здравља
Болница

ЗДРАВСТВО
052/231-288
052/238-411

РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

МЕДИЈИ
052/240-200
052/234-271
052/911-822
052/211-239
052/233-303

Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

САОБРАЋАЈ
052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

АПОТЕКЕ
052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130 Турнистичка 

организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича

ТУРИЗАМ
052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

УСТАНОВЕ
052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

КОЛЕКТИВНА ЏЕНАЗА 
У КАМИЧАНИМА

Текст:  Б. Дакић

Јако невријеме, праћено ки-
шом, вјетром и ударима гро-
ма, погодило је Републику 
Српску. Најјачи удари вјетра 
забиљежени су у Семберији, 

док је на подручју приједор-
ске регије најтежа ситуација 
била у Козарској Дубици и 
Костајници. На подручју При-
једора, у ноћи са сриједе на 
четвртак, у кратком интер-
валу пало је 20 литара кише 
по метру квадратном. Удари 
вјетра били су 12 метара у 
секунди. Приједорски ва-
трогасци имали су неколико 
интервенција. Уклањали су 
порушена стабла дрвећа на 
неколико локација, али ма-
теријалне штете није било. 

Према досадашњој евиден-
цији, у Козарској Дубици, 
усљед града, оштећена су 23 
возила. У Костајници је ош-
тећен кров Средњошколског 
центра. Штета је причињена 
и на пољопривредним усје-
вима. Огромна штета је и 
на бањалучком аеродрому, 
због чега су отказани летови. 
Удари вјетра, град и друге 
временске непогоде могу се 
очекивати и наредних дана, 
упозорили су метеоролози.

РЕПУБЛИКУ 
СРПСКУ 

ПОГОДИЛО 
ЈАКО 

НЕВРИЈЕМЕ

Град у Козарској Дубици

Невријеме у Приједору
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МАЛИ ОГЛАСИ
Продајем плацеве 70 метара од Сане са путем до ријеке у Расавцима 
- викенд насеље „Саган“. Плацеви могу бити различитих величина, а 
цијена је 5.000 евра, 500 м2.
Тел: 066/450-992

Повољно продајем преко 100 дунума земље у једном комаду са више 
извора воде.
Локација - Љубија
Све информације на телефон: 00387 65 812-709, СМС: 0041 76 205 34 31

Старији брачни пар тражи стан у приземљу једноипособни или дво-
собни у ужем центру града.
Све информације на телефон: 00387 65 812-709, СМС: 0041 76 205 34 31

Мијењам реновиран стан величине 48 м2 на Пећанима, трећи спрат, за 
сличан у приземљу, из здравствених разлога.
Све информације на телефон: 00387 65 812-709, СМС: 0041 76 205 34 31

Дана 17.7.2023. навршило се 15 година од смрти

ВЕЉКА (Стојана) ЂУКИЋА
(1941 - 2008)

Тешко јесте, али те нећемо никад заборавити.
Раденко, Наташа, Ивана, Маја и Иван

18140

Дана 28.7.2023. навршава се година дана од смрти 
нашег драгог супруга, оца и дједа

ТИХОМИРА ВУКИЋА
Недостајеш нам, волимо те.

Твоји: супруга Нада, син Владимир, кћерке Тина и 
Татјана, зет Горан и унука Миа

18138

Дана 16.7.2023. навршиле 
су се три године од смрти

МИЛКЕ 
БОГДАНОВИЋ

Успомену на тебе чуваће 
Милена, Милорад, Сања и 
Тања са породицама.

18137

Дана 18.7.2023. навршило 
се пет година од смрти

ДРАШКА 
БОГДАНОВИЋА 

БУРЗЕ
Успомену на тебе чуваће 
породице: Радић, Пекија и 
Мршић. 18137

СТОЈА ТУРУДИЈА

Година прође, а ни један дан без сјећања на 
тебе. Помињемо те често с љубављу и поно-
сом и чувамо у нашим срцима и сјећањима. 
Годишњи помен ћемо одржати 22.7.2023. у 
11 часова, на мјесном гробљу у Маринима.
Њени: кћерка Мира, син Милан, сестра Драгиња и брат Милош са по-
родицама (001)

Дана 22.7.2023. навршиће се 40 дана од 
смрти наше драге

СЛАВИЦЕ (рођ. Косић) ЛУЖИЈА

Увијек ћемо се сјећати твоје доброте.
С љубављу и поштовањем, твоји: брат Миленко са породицом, дјеца: 
Жељко, Тања, Оља и Бојана са породицама и тетка Мира.
Тог дана посјетићемо њен гроб и запалити свијеће 18134

Дана 23.7.2023. навршава се тужна година 
од смрти мог ујака

ГОЈКА РАДИШИЋА

С поштовањем, нећакиња Слава са кћеркама Горданом и Сњежаном.

18135

Дана 16.7.2023. у 72. години живота 
преминула је супруга, мајка и бака

ВИДА ТАТИЋ

Заувијек ћеш остати у нашим мислима 
и срцима.
Супруг Милан, кћерке Данијела и 
Романа са породицама и унучад

18131

Дана 17.7.2023. престало 
је да куца срце нашег 

вољеног

БРАНКА МИХИЋА

Заувијек ћеш живјети у нашим срцима.
Никада те нећемо заборавити.

Ожалошћени: супруга Јела, кћерке Ирена и Сања 
са породицама и остала многобројна родбина

18139

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА ЧУВАМО

40 ДАНА

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 
КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com
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Текст:  Ведрана Нишевић
Фото:  Д. Стојнић/info-prijedor.ba

На ‘’27. Отвореном првенству Приједора’’ ска-
као је и најстарији европски падобранац. Осам-
десетдеветогодишњи Ибрахим Калесић из Туз-
ле, наводи да су године само број и да му оне 
не представљају препреку да и даље гледа на 
свијет из небеских висина. 
Бити падобранац у 89. години звучи незамисливо, 
али за Тузлака Ибрахима Калесића, то је дио њего-
вог живота. Падобран је отворио и на ‘’27. Отворе-
ном првенству Приједора’’, гдје је многе оставио без 
текста. Има преко 1.500 скокова, а први је направио 
давне 1951. године на спортском аеродрому “Јегин 
Луг” у Тузли. 
‘’Падобранство је мој живот. То је неизмјерна љубав 
која се не може описати. Наставник сам падобранст-
ва и обучавам младе, дајем им вјетар у леђа’’, рекао 
је Ибрахим. 
Каже да је падобраном обишао свијет. Након толико 
година у падобранству, недавно је добио свој први 
падобран, захваљујући Ваздухопловном савезу Ср-
бије. 

‘’Обишао сам доста тога. Не знам шта бих по-
себно издвојио, јер свугдје су ме лијепо 

дочекали, поготово ових задњих годи-
на’’, прича Калесић. 
Основао је Удружење падобранаца, 
г д ј е обучава младе кандидате. Како 

каже, све ће лако савладати 
ако испуне један битан  услов.
‘’Мораш имати љубав за тај 

спорт и да га 
волиш, али 

и да си му 
душевно 
предан”, 

п о р у -
ч у ј е 
и с к ус -
н и 
падо-
б р а -
нац. 

И б р а -
хим се 

нада да ће ући 
у “Гинисову књигу ре-

корда” као најстарији 
активни падобранац у 

свијету. 

Циља на Гиниса

ИБРАХИМ КАЛЕСИЋ (89), 
НАЈСТАРИЈИ ПАДОБРАНАЦ 

У ЕВРОПИ
Текст:  В. Нишевић

Иштван Ашталош из 
Мађарске, двоструки је 
побједник у појединачној 
конкуренцији на 7. Источно-
европском падобранском 
циљашком купу и 27. падо-
бранском такмичењу “При-
једор опен”. Екипни побјед-
ник на оба такмичења је 
пољски “Краков Вавел“, док 
је појединачно код жена 
најбоља  била Радмила Ду-
рић из екипе “Небеске ви-
дре 1” из Србије. 

Сви се слажу да није било лако 
однијети побједу у јакој конку-
ренцији  60-ак падобранаца из 
дванаест земаља.
‘’Имам више од 10.000 скоко-
ва. Двоструки сам побједник 
Олимпијских ваздухопловних 
игара и свјетски шампион. Па-
добранство је мени био профе-
сионални позив у војној екипи, 
а сада се тиме бавим из хобија. 
Ово је други пут да побјеђујем 
у Приједору’’, истакао је Ишт-
ван. 
Приједорчани су заузели треће 
мјесто на 7. Источноевропском 

купу и друго на “Приједор опе-
ну”. 
‘’Кад освојите титулу прошле 
године, онда имате неку мо-
ралну обавезу да је одбрани-
те. Нисам задовољан трећим 
мјестом, мада искрено какви 
су били услови, како смо скака-
ли, могу да кажем да ми нисмо 
изгубили прво, него освојили 
треће мјесто. Била је чиста лу-
трија с временом’’, рекао је 
Синиша Вујаковић, члан еки-
пе Приједора и предсједник 
Управног одбора Аеро-клуба 
‘’Приједор’’.

Домаћин дводневног такми-
чења био је Аеро-клуб “При-
једор”. Иако им временски 
услови нису ишли наруку, ор-
ганизатори су задовољни, јер 
је реализован комплетан про-
грам и свих осам скокова, те 
што су имали прилику да уго-
сте врсне скакаче. 
‘’Врло тешка ситуација што се 
тиче метеоролошких услова, 
температура таква каква јесте, 
у неким моментима појача-
вао се вјетар, што је додатно 
отежавало скок на циљ, 
међутим, врхунски спор-
тисти су били за викенд у 
Приједору. Побиједио је 
најбољи. Гледајући кроз 
организаторску причу 
и оно што ми радимо, 
нама је најбитније да је 
све прошло безбједнос-
но добро и да су сви за-
довољни’’, рекао је Зо-
ран Средић, директор 
‘’27. Отвореног првен-
ства Приједор’’ 
Покровитељ такми-
чења било је Министар-
ство породице, омладине 
и спорта Републике Српске и 
Град Приједор.

Завршено међународно падобранско такмичење на Аеродрому "Урије"

МАЂАР ТРИЈУМФОВАО 
ПОЈЕДИНАЧНО, ПОЉАЦИ ЕКИПНО

Иштван Ашталош, двоструки побједник

Награђене најбоље екипе

Врхунски падобранци у Приједору


